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ANDAKTS-

TELEFONEN 

38 09 17 00 

Åpent hele døgnet. 

Ny andakt tirsdag 

og fredag. 

Julekonsert i 

Havøysund Kirke 

Onsdag 12 desember var det flott 

julekonsert i Havøysund kirke. HMF med 

dirigent Odd Harald Mathisen, 

kulturskoleelever, organist Victoria 

Kalinichuk og sopran Antonina Panchenkov. 

Dette ble en variert og underholdende forestilling 

med mange høydepunkter. Georg Mathisen og 

Anne Therese Seppola ledet forstillingen. Klassiske 

julesanger, opera, julefortelling, barnekor og 

Johanne fra kulturskolen som sjarmerte stort. 

Stramt kommunebudsjett 

Måsøy kommune får mindre i overføringer 

neste år. Dette Innebærer nedskjæringer i 

flere sektorer. Kirka rammes også. Vi gir en 

fyldig dekning av dette. 

Les mer side 2, 9-11, 16 

 

God Jul til hele Måsøy! 

Nyttårskonsert 22. januar kl 19.30 i 
samfunnssalen med: 
 

DEN NORSKE OPERA 
OG ENSEMBLE NOOR 
 

Husk Gudstjenester i  Jula! 

Lillejulaften -  Slotten kirke kl 11 

Juleaften - Havøysund kirke kl 16 

1.  Juledag - Havøysund kirke kl 12 

2. Juledag Måsøy kirke kl 11 

 

Kor e alle heltan? 
 

Steinartig revy i 

samfunnssalen 2. juledag. 

Forestillinger: 

kl 17 pris 200 

kl 20 pris 350 

Servering på siste forestilling. 

Saturn spiller på kvelden! 

 



Den Norske Kirke 
Måsøy Sokn 
Torget 1 
9690 HAVØYSUND 
 
Kontortid: 
Mandag 11-15 
Tirsdag 08-15 
Onsdag 08-15 
Torsdag 12-15 
 
Det er primært kirkevergen som 
bemanner kirkekontoret på 
kommunehuset. Møter og arbeid i 
kirken gjør det vanskelig å ha 
faste kontortider. 
Skulle kontoret være ubemannet i 
kontortiden ring 45 48 10 55. 
Dette er også kirkas vakttelefon og 
kan ringes også utenom vanlig 
arbeidstid 
 
Stab i Havøysund 

Laila Jåvold – Sogneprest 
Telefon: 97 03 73 43 
Arne Nygaard Jr. - Kirkeverge 
Telefon: 45 48 10 55 
Georg Mathisen – Kirketjener 
Telefon: 90 75 06 88 
 
Kirketjenere distriktene 

Maria Nilsen - Slotten 
Anne Grete Olsen – Rolvsøy 
Borgny Fagerhaug – Måsøy 
Hugo Benjaminsen – Ingøy 
 
Menighetsrådsleder 

Anne Therese Seppola 
Telefon: 91 34 25 31 
 
Redaksjonen i Måsøy 
Menighetsblad: 
Georg Mathisen – Ansv. red. 
Arne Nygaard Jr. – Ansv. red. 
 
Epost: masoy.sokn@gmail.com 
 
Webside: masoy.kommune.no 
Kirketjeneste fra venstremenyen. 
Facebook: 
www.facebook.co/groups/masoy 
 
Bankkonto menighetsbladet: 
4955 20 13424 
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Nedgang i statlige 

overføringer til 

Måsøy kommune 

Det er ikke enkelt å være 

kommuneadministrasjon eller 

lokalpolitiker når overføringene fra 

staten blir mindre. Sentralt 

fremstilles ofte småkommuner som 

Måsøy som et pengesluk man må 

subsidiere. Men det er nå også en 

sannhet med modifikasjoner. 

Måsøy kommunene beholder noe av inntektsskatten på personlige 

skatteytere, men staten tar den største andelen der. I tillegg tar 

staten hele trygdeavgiften, toppskatten, selskapsskatt, moms, toll 

og andre avgifter. 

Når vi i tillegg eksporter fisk og turisme for ca 400 000 pr innbygger, 

noe som er flere hundre prosent over landsgjennomsnittet. Har vi 

egentlig noe å skamme oss over? Nei vi har absolutt ingenting å 

skamme oss over, vi er en viktig bidragsyter. Ja vi sender en del 

penger ned til Oslo og får en del tilbake, men det er faktisk ikke noe 

urimelig i det. 

Det som er spørsmålet er hvor riktig denne runddansen med 

pengene er. Hadde det ikke vært mer fornuftig å overlate større 

deler av skatteinntektene hos kommunene slik at de ble mindre 

avhengig av overføringer, samt at man i større grad kunne påvirke 

inntektene selv. 

Som økonom vet jeg nemlig at det skapes langt større 

skatteinntekter totalt i Måsøy kommune enn det som føres tilbake. 

Det er selvsagt også riktig siden det ikke bare er kommunen som 

yter tjenester til de som bor her. På landsbasis er fordelingen av 

skatteinntekter slik (før bruk): 

88 % stat, 9 % kommuner og 3 % fylkeskommuner. Statens 

inntekter fra oljevirksomhet er bakt inn i disse tallene. Derfor 

er med unntak av Oslo, alle landets kommuner avhengig av 

overføringer. Og med denne fordelingen er dette ikke rart. 

Tallene viser altså hvem som krever inn skatteinntektene i 

utgangspunktet. Ikke hvor de til slutt blir brukt. 

Det koster mer penger å administrere et spredt bosettingsmønster. 

Men det er også dette mønsteret som har gitt oss hevd på landet 

vårt. Et land fullt av naturressurser både til lands og til vanns. Her i 

nord skal vi være stolte av våre næringer og kystkultur.  

Arne Nygaard Jr. 

Kirkeverge - Måsøy  



 

Landsta d-Dagen 2013

 

Da har vi fastsatt dato for 

Landstad-Dagen 2013 ute på 

Måsøy. Neste år blir dette 9. 

juni.  

Denne helgen er også første helgen i 

kulturuka i Måsøy. Foreløpig ser det 

ut som vi også får med Honningsvåg 

og Gjesvær, samt Hammerfest på 

denne dagen. På programmet får vi 

besøk av Jon Magnus Landstad som 

er direkte etterkommer etter M.B. 

Landstad. Vi håper fortsatt på godt 

samarbeid med Måsøyværingene og 

at vi også neste år blir vel mottatt. De 

var et storartet vertskap sist. 

 

 

Internettcafe i menighetssalen i 

Havøysund har endelig fått 

ordentlig bredbåndslinje.  

Vi takker Infranord for god service og 

gleder oss til å ha nye Kom.inn 

kvelder i Havøysund med LAN og 

aktiviteter for ungdommen. 

  



Norsk tamileren, Logen 

Karthigesan kom til Alta i 

1986. Hans første år var på 

Øytun Folkehøyskole. 

Senere ble det skole og 

jobb på Rica i Hammerfest. 

Han begynte å jobbe deltid 

på Havøysund Hotell mens 

Tor Stormyr var eier. 

Stormyr så tidlig 

arbeidskapasiteten til 

Logen og i 1996 fikk han 

tilbud om å kjøpe hotellet. 
Tekst og foto: Arne Nygaard Jr. 

Jeg møter en smilende Logen 

i resepsjonen. Får en varm 

kopp kaffe og så går vi rett på 

sak. 

Var det vanskelig å ta over 

driften etter Stormyr? 

”I de første årene etter 

overtakelsen, gikk hotellet 

bra. Jeg følte ikke det var 

behov for store endringer i 

konseptet. Nordkapp-cruise 

var kjernen i virksomheten 

den gang. I år 2000 kom 

imidlertid knekken når dette 

ble lagt ned. Samtidig sank 

folketallet i kommunen 

drastisk. Det ble vanskelig år 

hvor man måtte kjempe for å 

overleve.” 

Logen fikk imidlertid til et 

samarbeid med svenske 

turoperatører og turistfiske 

guider lokalt. Fokuset har hele 

tiden vært på god hotell og 
 

restaurant drift, men samtidig 

samarbeide med andre, slik at 

det legges til rette for gode 

opplevelser i Havøysund. 

Havfiske dominerer 

virksomheten fra mai – 

september, mens 

Vinnmøllepark, kurs, 

restaurant  og nattklubb er 

viktig i vintermånedene. 

Resultatene har ikke latt vente 

på seg, i 2009 ble Havøysund 

Hotell og Rorbuer kåret til 

Norges mest lønnsomme 

frittstående hotell. I 2010 

mottok også Logen en egen 

pris for å være en de 10 mest 

innflytelsesrike blant våre nye 

landsmenn. Juryens 

begrunnelse: ”Han har satt 

Havøysund på kartet. Han har 

hjulpet til å stoppe 

fraflyttingen fra Havøysund. 

Han har gjort en innsats for et 

fjernt distrikt. Det kan være 

vanskelig å lykkes utenfor 

Oslo, men han viser at man 

kan klare seg overalt”. Det har 

blitt mange solide resultat 

også i 2011 og 2012. 

Hva er nøkkelen til din 

suksess? 

”Reiseliv er en kompleks og 

sammensatt bransje. Det er 

mange ting å ta hensyn til. 

Men man må jobbe hardt og 

ikke hvile på noen laurbær. 

Yte god service og at de som 

kommer på hotellet skal føle 

seg som gjester er viktig. Man 

må ha et ektefølt engasjement 

for gjestene. Det nytter ikke 

med kunstige smil, det blir 

gjennomskuet. Norge er også 

et dyrt land å feriere i, så det 

gjør det enda viktigere med 

god service. Generelt har man 

i Norge stort 

forbedringspotensialet i 

EN BAUTA FOR 

REISELIVET I MÅSØY 
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forhold til service, men vi er 

på rett vei...” 

Logen forklarer videre at det 

også er viktig å fokusere og 

ikke gape over for mye 

driftsmessig. Derfor er det 

hotellet og restauranten han 

driver. Eksempelvis er det 

viktig for han at andre 

selskaper har båter og 

fiskeguider, men at det drives 

avskilt med folk som har 

kompetanse på disse 

områdene. 

Hvordan ser du på 

fremtiden i Havøysund? 

”Det spennende er om folk 

fortsetter å bo her. Akkurat nå 

er man i et skjæringspunkt 

hvor en del viktig infrastruktur 

forsvinner dersom folketallet 

synker enda mer. Det er 

utrolig viktig at de butikkene 

som er i Havøysund nå 

overlever. Dagligvarer og 

bensinstasjon er særdeles 

viktig.” 

Er det noe kommunen kan 

gjøre bedre for å legge 

forholdene til rett? 

”Egentlig synes jeg 

kommunen er fokusert på 

næringsutvikling og gjør mye 

riktig. Men det kunne vært 

interessant om kommunen av 

og til inviterte 

næringsdrivende i kommunen 

til uformell brainstorming for å 

få litt nye tanker på bordet.” 

Vi småprater litt videre om 

kirka og spør om han 

ønsker seg noe spesielt til 

jul? 

”Til jul skal jeg reise til Siri 

Lanka med familien min. Der 

er det endelig blitt fred og 

framtidsoptimisme.” 

Fred og optimisme er egentlig 

en fantastikk julegave. 

Vi ønsker Logen god tur og 

God Jul!.  

 

Stabell´s Manufaktur 
Vi ønsker alle våre kunder riktig  

God Jul og takker for året som var. 

Enda ikke for sent å gjøre deg lekker 

til jul hos oss. 

Telefon 78 42 23 15 

Havøysund 

 

 

 

www.slippen.no 

 

Vi exporterer fisk og fiskprodukter. Vi 

holder til i Havøysund men har kunder 

over hele verden. 

www.haagensentrading.com 

Mathisen Fiskebåtrederi A/S 

Havøysund 

God Jul og Godt Nyttår til alle våre 

forbindelser i Måsøy. 

Senorita Salong 

Frisør 

Hudpleie 

Solarium 

Telefon 78 42 33 17 Havøysund 

Kommunen ønsker alle riktig god 

 God Jul! 

www.masoy.kommune.no 

Ønsker dere å annonsere i 

Menighetsbladet? 

Ta kontakt med Arne på: 

45 48 10 55 eller 

arn@masoy.kommune.no 

Vi kan hjelpe deg å lage 

annonse enten den skal være 

stor eller liten. 

 

Neste nummer av bladet har  

deadline 20. mars. Vi 

oppfordrer annonsører og 

redaksjonelle bidragsytere å 

sende stoff i god tid. 

Havøysund Maskin 

Graving, oppretting av 

gravminner og transport. 

 

Telefon: 92 66 19 26 

 

 

02244 Privat 02245 Bedrift 

www.snn.no 

Strandgata 162,  9690 Havøysund 

Telefon:   +47 784 25 999 

Mobil:      +47 950 84 632 

Epost: clagbeng@online.no 

 

www.claudine.no 

www.claudinesgjestehus.no 

mailto:arn@masoy.kommune.no


Hva skjer på Ingøy? 

For andre år på rad har 

fellesrådet prøvd å få midler 

fra kommunen til å renovere 

Ingøy kirke. I år hadde man 

også fått innvilget 

rentekompensasjon for en 

slik investering, men 

kommunen er dessverre i 

en situasjon hvor de ikke 

kan låne mer penger, eller 

styrke kirkas økonomi på 

andre måter. 

I tillegg hadde vi planlagt å 

også ta den i bruk som 

turistkirke. Den ligger så 

vakkert plassert på Ingøya 

med nærhet til det øvrige av 

øyas fasiliteter. Drømmen om 

øyhopping i Måsøy og 

Nordkapp kan synes fjern, 

men vi får nå legge det i Guds 

hender og avvente hva som 

skjer videre. 

Staten avvikler ordningen 

med rentekompensasjon 

neste år så direkte lyst ut ser 

det ikke. Men på en annen 

side, i kirka har vi tradisjon for 

å få til ting, selv når det ser 

mørkt ut. 

Dersom kirken skal legges 

ned, må det først avholdes 

menighetsmøte ute på Ingøy 

hvor de som bor der sier sitt, 

Måsøy Fellesråd må deretter 

vedta nedlegging, Biskopen 

må godkjenne nedlegging, 

søknad må sendes 

departementet, departementet 

må godkjenne nedleggelse og 
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til slutt må det holdes en 

avvigslingsseremoni på øya. 

Så veien fram til nedleggelse 

er lang og vi vil helst ikke gå 

den. 

Med satsningen på turisme i 

kommunen vil det være 

galskap å legge ned et 

kirkebygg med så fin 

beliggenhet. Kirkebygg er de 

bygg som trekker til seg flest 

turister av alle bygg i Norge. I 

Hammerfest og Honningsvåg 

er kirka den mest besøkte 

turistattraksjonen. I følge en 

FN rapport er også religiøs 

turisme den type som øker 

mest. 

I Finland og Sverige bygges 

nye kirker for å støtte opp om 

turisme og i vår 

nabokommune i sør bygges 

det kirke på Stabbursdalen 

camping. 

Vi ønsker også gjerne å 

komme i kontakt med private 

aktører som ønsker å hjelpe 

oss. Det er ikke fremmed for 

oss at andre kan ta over 

bygget, hvis det kan settes i 

stand og fortsatt brukes som 

kirke. 

Arne Nygaard Jr. 

6 års klubb i januar/februar 

I slutten av januar starter 6 års 

klubben som avsluttes med 

utdeling av 6 års bok på 

gudstjenesten 3. februar. Vi har 

vært så heldig å få Tore 

Thommasen på besøk i den 

anledning. Tore kommer på 

lørdag 2. februar for å øve 

sammen med både konfirmanter 

og 6 åringer. Han har også 

nettopp gitt ut musikk sammen 

med Lars Martin Myhre som var 

Odd Børretzen sin følgesvenn i 

mange år. 

 

 

 

 

 

  

Kunngjøring 
Ingøy kirke stenges midlertidig. 

Ingøy kirke stenges fra 1. januar 2013 av hensyn til helse, miljø og sikkerhet. 

Det er viktig å presisere at kirken ikke legges ned men stenges inntil følgende 

forhold er utbedret: 

Kritiske reparasjoner 

Reparasjon av sprekkdannelser i bæremur  

Reparasjon av setningsskader i mur. 

Reparasjon og bytting av vridde takbjelker. 

Etablering av VVS 

 

Forhold som ikke påvirker driften hele året: 

Manglende isolasjon 

Bytting av vinduer 

Fungerende varmeanlegg om vinteren 

 

Stengingen er vedtatt av virksomhetens HMS ansvarlig/daglig leder, i samråd 

med verneombud og bygningsteknisk konsulent. 

Kirkegården på Ingøy vil fortsatt kunne benyttes, men seremoni og jordfestelse 

vil skje i Havøysund kirke. 

Alle spørsmål rundt stengingen skal rettes til Kirkeverge, 

Arne Nygaard Jr. telefon 45 48 10 55. 



MÅSØY 

Mange lurer på hva Mental Helse 

står for; her kommer litt info: 

Mental Helse er en sosialpolitisk 

interesseorganisasjon som jobber 

for at alle skal ha best mulig psykisk 

helse. 

Mental Helse er en landsdekkende 

medlemsorganisasjon. Vår 

erfaringskompetanse innenfor 

psykisk helse, er sammen med 

fagkompetanse, avgjørende for 

utvikling av gode psykiske 

helsetilbud i Norge.  

Mental Helses verdier er: 

Likeverd 

Fordi vi ønsker et varmere og 

rausere samfunn som sørger for at 

alle får sine rettigheter og 

muligheter ivaretatt. 

Åpenhet 

Fordi det er viktig at åpenhet om 

psykiske helseproblemer ikke får 

negative konsekvenser. 

Respekt 

Fordi vi vil ha et samfunn som 

møter alle mennesker med respekt, 

uavhengig av den enkeltes 

utgangspunkt og ståsted. 

Mental Helses visjon er: 

At alle mennesker skal ha en 

mulighet til å leve et liv basert på 

uavhengighet, selvstendighet og 

mestring.  

Mental Helses mål er: 

Å arbeide for et samfunn med 

åpenhet og bekjempe fordommer 

rundt psykiske problemer. 

At psykiske helsetjenester 

kvalitetssikres gjennom brukernes 

erfaringskompetanse. 

Å drive påvirkningsarbeid for å 

ivareta og forberede det psykiske 

heletilbudet.  

At flest mulig skal støtte og 

engasjere seg i det samfunnsnyttige 

arbeidet organisasjonen  utfører.  

 

Hjelpetelefonen har døgnåpne 

linjer også i jula. 

Mental Helse Måsøy er et lokallag 

av Mental Helse Finnmark. Mental 

Helse Måsøy ble etablert i 

september 2006 – og har siden da 

hatt mange aktiviteter i 

lokalsamfunnet som markeringer av 

Verdensdag for psykisk helse, 

temakvelder, sitter i fellesråd og 

brukerutvalg, kurs, turer, 

bålkvelder, markeder, 

sankthansfeiringer, julebord m.m. 

For mer info se 

www.mentalhelse.no - klikk på 

Finnmark og Måsøy. Mange bruker 

kommunens dagtilbud tirsdager kl. 

11-14 i menighetssalen som fast 

møteplass, velkommen også til 

deg!.  

Også Mental Helse Måsøy sliter 

med å få folk med; og trenger flere 

medlemmer – og håper, om du 

synes dette høres spennende ut, at 

du kan være med å bidra til dette 

viktige samfunnsarbeidet. Kontakt 

leder Marit 992 79 861, eller mail til 

masoy@mentalhelse.no 

 

MENTAL HELSE MÅSØY ønsker alle 

en riktig 

God Jul og et flott Nytt år – vi sees! 

MENTAL HELSE MÅSØY avholder 
ÅRSMØTE Torsdag 21. februar 2013 
kl. 18 på Bekketun 

 

Gudstjenestereformen snart i 

havn! 

I januar avsluttes prosessen med 

gudstjenestereformen i Måsøy 

Sokn. Måsøy Menighetsråd skal 

vedta den endelige liturgien. Dato 

for menighetsrådsmøtet blir 31. 

januar. I forkant blir det et 

menighetsmøte gudstjenesten i 

Havøysund 27. januar. Formålet 

med reformen er å fornye 

gudstjenesten og gjøre den mer 

lokalt tilpasset. Samtidig åpner den 

for større deltakelse av frivillige 

under gudstjenesten. 

 

Selv om det var noe nedgang i 3. 

kvartal, er fortsatt flere 

innbyggere i Måsøy nå enn ved 

inngangen til året 2012. Det er nå 

1247 innbyggere i kommunen. 

En oppgang på 4 siden 1. januar. 

Det har vært relativt mange 

dødsfall i 3. kvartal og dette er 

årsaken til at veksten var negativ 

i 3. kvartal separat sett. Ellers 

vokser Finnmark fylke solid med 

Alta og Hammerfest som de 

store motorene. 

 

Alta 19.616 (139) 

Hammerfest 10.075 (108) 

Nordkapp 3.203 (-14)) 

Båtsfjord 2.139 (17) 

Loppa 1.084 (-15) 

Gamvik 1.058 (17) 

Kvalsund 1.039 (10) 

Berlevåg 1.025 (-3) 

Hasvik 1.018 (19) 

Nesseby 887 (-21) 
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Kirkebudsjett 2013 

I forkant av kommunestyrets behandling av 

kommunebudsjettet for 2013 hadde kirkevergen utarbeidet 

forslag til budsjett for Måsøy Sokn, både med og uten 

investeringer. 

 Rammeoverføring 
1 743 000 

Tjenesteyting              
62 000 

I dette forslaget fra kirkevergen ble 
også lagt inn økte finanskostnader 
ved et låneopptak for renovering 
av Ingøy kirke, iverksetting av 
turistkirke og innkjøp av nytt orgel 
til Havøysund kirke. 

Rammeoverføring 
1 651 000 

Tjenesteyting 
62 000 

I dette forslaget lå driften på 
samme nivå som i 2012. Et status 
quo forslag hvor man ikke gjør 
noen investeringer. 

Rammeoverføring 
1 520 000 

Tjenesteyting 
60 000 

Dette forslaget ble vedtatt av 
kommunestyret 13. desember. Det 
ligger også trusler i 
langtidsplanene å kutte ytterligere 
350 000 innen 2014. 

Kirka kan tåle å ha et vanskelig år hvor vi nå må spare 131 000. 

Men vi tåler ikke flere slike år eller de dramatiske kuttene som 

ligger i langtidsplanen. 

På kommunestyremøtet var det mange som skrøt av kirka og den 

jobben vi gjør. Det varmer oss som jobber i kirka. Men i forkant av 

møtet har vi også fått høre, at vi må nå bare må lære oss å greie 

oss med det vi får uansett hva det måtte være. 

Skal man være med på nedturer må man også ha vært med på 

oppturen. 

Det er ikke til å stikke under en stol at det finnes sektorer i kommunen som 

ligger godt over bevilgninger som brukes på tilsvarende sektorer i 

sammenlignbare kommuner. For kikas del er det stikk motsatt. 

Overføringer 2012 – Måsøy vs sammenlignbare kommuner 

Måsøy Loppa Hasvik 

1 520 000 1 760 000 3 040 000 

Kalkulatoriske inntekter ikke medberegnet (i Måsøy var disse 60 000). 

Som man tydelig ser er det ingen grunn til å hevde at Måsøy kommune satser 

på kirka, i hvert fall ikke økonomisk. Hasvik ligger høyt fordi de har eget 

investeringsbudsjett og det er en klar sammenheng med at de ser på seg som 

turistkommune og satsning på kirka. Loppa ligger mye lavere og har også nesten 

200 færre innbyggere enn Måsøy. Hvis vi hadde om ikke annet vært på nivå 

med Loppa, kunne vi opprettholdt Ingøy kirke og gjort en solid satsning på 

turisme også, men slik ble det ikke i år.  

Jeg håper derfor til neste år at politikerne i kommunen tenker over om man 

ønsker å ha noe kirkelig aktivitet i kommunen? Har kommunen noe igjen for 

det?, eller bør kirkelig aktivitet planeres ut? Hva mener deres velgere om det? 

Eksempelvis, betyr det noe som helst at vi gir ut dette bladet som 70 private 

givere og 10 firmaer hjalp oss med i siste nummer?  

Et normalt kirkebudsjett består av 60-70 

prosent drift og 30-40 prosent 

investeringer. 

I 2013 vil ikke kirka i Måsøy ha midler til 

vedlikehold og heller ingen 

investeringer. 

Måsøy fellesråd reduserte antall 

stillinger i 2012 fra 2,8 til 2,55. Dette ble 

gjennomført med at flere funksjoner ble 

lagt til kirkevergestillingen som nå er 100 

prosent. Men totalt gikk antall stillinger 

ned. 

Muren på Havøysund kirke ble renovert i 

2011/12 for under 490 000 kr. Det var 

ingen store overskridelser i prosjektet. 

Kirka hadde under 1 prosent sykefravær 

i 2011. 

Foruten organist har kirka aldri leid inn 

vikarer de siste årene. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Politisk styring 

av budsjett, er 

det mulig? 

Å styre en kommune 

politisk er krevende. Det er 

mye sakspapirer og 

møtevirksomhet. Man kan 

føle seg tvunget til å følge 

administrasjonen fordi det 

er for krevende å lage 

alternativer. 

Kjent problemstilling også her 

i Måsøy? Ja det kan nok være 

mange som kjenner seg igjen. 

Undertegnede har som 

økonom og tidligere 

lokalpolitiker fulgt en del 

budsjettprosesser igjennom 

årenes løp og har her noen 

innspill til dette. 

Noe av det viktigste man gjør i 

kommunen er å vedta et 

budsjett. Her legger man 

rammene for hvordan man vil 

prioritere ulike deler av 

kommunens virksomhet. Både 

administrasjon og politikere er 

avhengig av et tett samarbeid 

om dette for å oppnå det man 

ønsker. 

 

Starte senest i mai å 

planlegge neste års 

budsjett 

Prosessen med neste års 

budsjett må starte i mai 

måned. Da vet man hvordan 

det har gått i de viktigste 

lønnsoppgjør og siden lønn er 

over 60 % av kommunens 

virksomhet er dette viktig. 

Sektorledere må få innspill fra 

ansatte på hvilke behov de 

har og de politiske utvalgene  

må komme med sitt. 

Kommunen reviderer årets 

budsjett i juni. Regnskap for 

årets første 5 måneder må 

være i rute før revisjonen. På 

grunnlag av dette bør 

sektorledere og folkevalgte ha 

forslag til budsjett klart i løpet 

av sommeren. Det må 

imidlertid ikke behandles 

formelt av kommunestyret, 

men jobbes med i 

administrasjon og politiske 

utvalg. 

Første versjon av 

kommunens budsjett må 

være klart før statsbudsjett 

Skal man overhodet ha 

mulighet til å legge politiske 

føringer inn i budsjettet, må 

man ha et forslag til 

kommunebudsjett klart før 

statsbudsjettet legges frem i 

begynnelsen av 

oktober/slutten september. 

Hvorfor det? Jo fordi det tar 

for lang tid å skulle 

regne/gjøre om på alt hvis 

man venter til statsbudsjettet 

er fremlagt, samt at politikere 

mister kontrollen. 

 

Sommermånedene er også 

fine til å hente inn kostra tall 

(Statisk sentralbyrås 

kommunedatabase). I dag 

ligger den fritt tilgjengelig på 

www.ssb.no. Litt tallforståelse 

er en fordel for å få noe ut av 

det. Å sammenligne med 

andre kommuner er 

kjempenyttig. Særlig når man 

skal skjære ned er det viktig å 

vite hvordan pengebruken er i 

forhold til tilsvarende sektorer 

i andre kommuner. Store 

avvik i forhold til andre  

sammenlignbare kommuner 

må kartlegges om man enten 

bruker mye mer eller mindre. 

Nedskjæringer bør generelt 

unngås på sektorer som 

drives effektivt j.fr. kostra. 

Faren for å miste 

nøkkelpersonell som i 

utgangspunktet har gjort en 

god jobb er overhengende 

stor. Det blir fort enden på 

visa hvis man gjør nettopp 

det. Få ting er mer 

demotiverende enn å straffes 

for å ha gjort en god jobb med 

kostnader. I kirka i Måsøy 

opplever vi akkurat dette. 

 

Oktobermøtet i 

kommunestyret legger 

føringer til administrasjon 

Rammene for budsjettet 

behandles på oktobermøtet. 

Administrasjonen får i 

oppgave å lage forslag til 

budsjett ut ifra rammer man 

setter for de ulike sektorer. 

Man tar da utgangspunkt i 

utkastet til budsjett som forelå 

før statens overføringer var 

Eller er det bare sløs med tid og penger. Ønsker vi å markere Landstad og la 

kirka bidra til økt turisme?  

Er det noe poeng i å ha barneklubber for 4 og 6 åringer? Trenger ungdommen 

egentlig noe internettcafe i kirka? Gjør kirka noe for å ivareta bygdas historie? 

Bryr vi oss om at vi bor i en kommune hvor antall kirkebesøk, øker og ikke 

minker som i mange andre? Og er det noe vits å bruke tid på konfirmanter? 

Personlig føler jeg at folk i høyeste grad bryr seg om kirka i kommunen og jeg er 

full av positive opplevelser i arbeidet for menigheten. Om jeg likevel skulle ta 

feil, så må noen fortelle meg det. Vi savner litt en kommune som vi kan 

planlegge og realisere ting sammen med. Føler vi trenger å møtes oftere. Hva 

kan vi få til økonomisk og hva er helt urealistisk? Hva synes politikerne vi skal 

prioritere? 

Til slutt vil oppfordre alle involverte til å starte mye tidligere med neste års 

budsjett, slik at man i langt større grad enn med 2013 budsjettet blir tvunget til 

å fatte beslutninger uten reelle alternativer. 

Arne Nygaard Jr. 

Kirkeverge - Måsøy 
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klarlagt og kan da prioritere 

opp og ned på dette avhengig 

av om statens overføringer 

går opp eller ned. Da kan 

politikere øke eller redusere 

en sektors ramme uten at det 

må detaljstyres. 

Politiske drøftinger 

De politiske utvalg og 

administrasjon kan da 

sammen jobbe sammen til 

desember med å lage 

budsjetter for de ulike 

sektorene som er i tråd med 

føringene som ble lagt på 

oktobermøtet. Man har da god 

nok tid til å jobbe både 

administrativ og politisk med 

forslagene. 

Endelig budsjett vedtas i 

desember 

Som nå vedtar man budsjettet 

i desember, men da med 

reelle politiske drøftinger og 

føringer. 

Arne Nygaard Jr. 

Vakre 

sommer-

minner 
Det er gledelig at 

aktivitetsnivået til 

menigheten er i vekst. I 

sommer gav dette seg 

utslag i flere arrangementer 

som trakk mange 

mennesker sammen. 

Tekst og foto: Arne Nygaard Jr. 

17. juni ble det for første gang 

arrangert Landstad-Dag ute 

på Måsøya. Dette for å 

markere at Magnus Brostrup 

Landstad, ble født ute på 

Måsøy, 7. oktober 1802. 

Landstads viktigste livsverk 

var ”Landstads 

kirkesalmebog” som ble utgitt 

i 1869. Det var det første 

norske salmebok og har 

betydd særs mye for både 

kirka og utvikling av det 

norske språk. 

 

Nydelig vær ble det denne 

dagen. Noe som ikke akkurat 

ble en vane sommeren 2012. 

Kobbøy ble helt full under 

overfarten med deltakere 

Havøysund, Snefjord, Alta og 

Hammerfestinger som kom i 

egen buss. 

Måsøy kirke ble fullsatt med 

totalt 108 deltakere. Etter 

gudstjenesten ble et historie 

kåseri ved Arne Nygaard Sr. 

Det ble også tid for allsang 

under kåseriet og sopran 

Antonina Panchenkov utførte 

også solonummer. Kåseriet 

tok for seg de viktigste 

hendelser i Landstad sitt liv 

med fokus på salmediktingen. 

Det ble også kommet innpå 

M.B. Landstad sin far, Hans 

Landstad, som var sogneprest 

på Måsøy når M.B. Landstad 

ble født der. Vertskapet ute på 

Måsøya gjorden en fantastisk 

innsats i å lage bevertning for 

alle deltakerne. Serveringen 

fant sted på Måsøy skole. 

 

Der ble det servert, suppe, 

grillmat, kaffe og kaker. 

 

Etter dette avsluttet man 

dagen med konsert i kirken. 

Organist Victoria Kalinichuk 

spilte opp til Antonina som 

presenterte en minnerik opera 

variete. 

 



Ute i det fri 

i Lillefjord 

I øsende regnvær reiste vi ut 

til Lillefjord 28. juli hvor 

Lillefjord Grendelag hadde 

stelt i stand til frilufts 

gudstjeneste i Fjordbotn. 

Grendelaget hadde lagt ned 

en formidabel innsats i å 

legge til rette for 

gudstjenesten. På tross av 

regn kom det 48 stykker. 

 

Sognepresten i Nordkapp, 

Onar Haugli holdt en svært 

inspirerende gudstjeneste. 

Han hadde også med seg 

kappelan i Nordkapp, Cato 

Engebregtsen og organist 

Olga Nilsen, som vi på bildet 

ser har benket seg ned i 

skuret og spilte vakre toner på 

tross av regnet. Etter 

gudstjenesten ble det koselig 

kirkekaffe på grendehuset i 

Lillefjord. Vi vil takke 

Konstanse Nilsen som tok 

initiativet og inviterte oss til å 

komme.

 

Gammel 

kirketuft på 

Rolvsøy 
På Rolvsøy har de satt i gang 

omfattende registrering av 

kulturminner. I den forbindelse 

ble også en gammel kirketuft 

avdekket. 

Torill Varvin skrev følgende 
om dette:  
” Målsettingen for kulturminneprosjektet 

er at kulturminnene på Rolvsøy skal 
registreres, undersøkes så langt det er 
mulig, og at den kunnskap dette fører til 
skal danne grunnlag for utarbeiding av 
skilt og hefter i samarbeid med statlige 
og kommunale kulturenheter. 
Sametinget har bevilget 100 000 til 
denne satsningen. 

Komiteen har arbeidet med å videreføre 
prosjektet ”Rydd et kulturminne” der 
rektor ved Gunnarnes skole, Øystein 
Aas, våren 2011 tok initiativet til en 
dugnad. Alle elevene og lærerne ved 
skolen, med støtte fra fastboende og 
ferierende på øya var med og ryddet 
tomta på Kirkeneset. ”Rydd et 
kulturminne” er en landsdekkende 
aksjon rettet mot barn og unge fra 18 år 
og ned, og skal hjelpe unge å knytte 
forhold til kulturminner i sitt nærområde. 
Aksjonen er arrangert av Norsk 
Kulturarv, i samarbeid med 
Riksantikvaren, Miljøverndepartementet, 
Direktoratet for naturforvaltning og 
Sparebank 1 i Buskerud-Vestfold. 56 
skoler fra hele landet var i 2011 med i 
aksjonen, og blant de ti beste som fikk 
en pris på 10.000 kr. hver, var skolen på 
Gunnarnes. 

Muren og tufta sees meget tydelig og 
virker helt intakt. Muren er bygd opp av 
stein, med jord over, og er ca. 20x28 m. 
Bredde ca. 1 m og høgde ¾ - 1 m. Der 
er inngang fra vest. Terrenget innafor 
virker til dels nokså slett og der er litt 
antydning til graver, men der er 

antagelig fylt jord i gravhullene. 
Kirkegård og tuft står tilnærma øst-vest 
retning. Kirketufta er rektangulær, ca. 7 
x 11 m, og ca. 30 – 40 cm høg, med litt 
stein i muren. Kilde: Håvard Dahl 
Bratreins kirketuftregistrering av 1966. 

Prosjektets oppstart blir en dugnad på 
Kirkeneset fredag 24. august der skolen 
og frivillige skal delta i skoletida. Kors i 
rekved og alterbord settes opp. Etter 
gudstjenesten søndag går vi til 
IzzaNovas lokale, Brisen,  for samtale 
og bespisning.  Det blir gitt en generell 
orientering om kulturminner på Rolvsøy, 
og om utværskirka på Kirkeneste 
spesielt.” 

 

Det ble flott vær når prosten 
reiste ut for å holde 
gudstjeneste på den gamle 
kirketufta. 

Rolvsøy viste seg fra sin 

beste side og ca 50 personer 

deltok under gudstjenesten.

 

Etter gudstjenesten ble det 

samling på Izzanova hvor 

Torill Varvin fortalte om 

kulturminneprosjektet  og hva 

funnene tydet på så langt. 
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I Jesu navn 

 

I høst hadde vi flere besøk i 

Havøysund kirke av Birgit og 

Lilly som reiser rundt og 

forkynner guds ord. Selv alt 

du eier og kom med meg, står 

det i skriften. Birgit og Lilly tok 

denne oppfordringen på ordet 

og har gjort nettopp det! 

Tekst og foto: Arne Nygaard Jr. 

Lilly Katle ble i Bergen i 1951 og 

vokste i sine første år opp i den 

bratteste bakken i Bergen. 6 år 

gammel funderte hun mye over 

Jesus og fortellingene om når 

han går langs Genesaretsjøen 

og spurte fiskerne om å bli ham. 

Selv om Lilly bare var 6 år følte 

hun en sorg over å være født for 

sent. At hun ikke var der for 

2000 år siden og kunne møte og 

følge Jesus selv. 

Disse tankene fulgte henne 

gjennom hele oppveksten. Når 

hun var ca. 20 bestemte hun seg 

for at hun en dag måtte ut å 

forkynne, men først tok hun 

utdanning som lærer og 

underviste i barneskolen. En 

jobb hun satte stor pris på. I 

1981 følte hun seg klar og solgte 

alt hun eide og begynte å reise 

rundt ”I Jesu navn”. 

Siden den gang har hun ikke hatt 

noen inntekt, men har aldri 

manglet mat, klær eller husrom. 

Hun tilhører ingen organisasjon, 

men de som reiser ”I Jesu navn” 

har likevel et stort nettverk både i 

Norge og resten av verden. De 

samler ikke inn penger eller tar 

kollekt, men har bidragsytere 

som hjelper, med klær, mat, 

transport og husly. 

Birgit Paulsen, som reiser 

sammen med Lilly, ble født på 

Bømlo på vestlandet i 1953. 9 år 

gammel kom hun til Havøysund i 

1962 hvor hun bodde sammen 

med familien sin på Kveldssol.  

Birgit er en kreativ dame som 

jobbet på kulturskole og hadde 

planer om å bygge seg hus og 

ikke minst få sin egen hage i 

2006. Hun følte seg imidlertid 

kraftløs og det var noe som 

manglet i livet. Hun gikk inn i ei 

hytte hvor hun traff Lillys far som 

begynte å snakke om Jesu tro 

og at Lilly var sendebud. Så 

siden 2007 har Birgit og Lilly 

reist sammen i Jesu navn. 

Totalt holdt de 5 andakter her i 

Havøyund. Det var en helt 

spesiell ro og livsglede over 

disse damene. De har gjort tøffe 

og sikkert ikke enkle valg før de 

gikk ut, men samtidig har de fått 

et enkelt, harmonisk liv uten 

mange av de 

hverdagsbekymringer mange av 

oss har. Et liv fattig på 

materialisme, men et liv rikt i 

ånden og i kontakt med gud. 

 

 

Døde i perioden 

01.07 – 17.12 2012 

Anny Marie Johansen 

Født: 15.06.1919 

Død: 03.07.2012 

Thelma Emilie Charlotte 

Johansen 

Født: 04.08.1915 

Død: 30.07.2012 

Henny Terese Sørensen 

Født: 02.07.1931 

Død: 19.08.2012 

Aud Solveig Nilsen 

Født: 11.06.1936 

Død: 24.08.2012 

Reidun Johnsen 

Født: 03.10.1952 

Død: 27.08.2012 

Reidun Marie Nilsen 

Født: 11.07.1935 

Død: 08.09.2012 

Idar Henry Johansen 

Født: 29.04.1942 

Død: 08.10.2012 

Ingdon Hansen 

Født: 25.04.1930 

Død: 19.10.2012 

Ella Gunnlaug Pettersen 

Født 12.09.1934 

Død 23.10.2012 

 

Vigde i perioden 

01.07 – 17.12 2012 

23. juni 

Inga Solli Hansen 

 
Ulf Jan Thomas Hugsen 

--------------------------------- 

28. juli 

Silje-Andrea Planting Hansen 

 
Stian Nergård 

--------------------------------- 

22. september 

Lisa Haug 

 
Ståle Stabell 

  



 

 

Døpte i perioden 

01.07 – 17.12 2012 

Edvard Johannes Buvik 

Døpt: 8. juli 

Slotten kirke 

Haldor Eriksen 

Døpt: 14. juli 

Måsøy kirke 

Mathea Hedlund 

Døpt: 29. juli 

Ingøy kirke 

Noel Christoffer Larsen 

Døpt: 21. oktober 

Havøysund kirke 

Emie Seljenes 

Døpt: 4. november 

Havøysund kirke 

  

Minner fra 2012 



FORTID, 

NÅTID OG 

FREMTID

 
Fortiden hører historikere 

og arkeologer til. Den kan 

ikke forandres og vil 

fortsette å leve ut fra ”gjort 

er gjort” prinsippet. 

 

Nåtiden er dagen i dag som 

sysselsetter oss med 

hverdagens trivielle gjøremål. 

Fremtiden begynner i morgen, 

og det er den vi forbereder 

oss på i dag. Her kan vi se 

oss tilbake for å ”rette oppatt 

alle feil i fra i går” som 

Prøysen synger om. Men hvor 

lenge skal vi dvele ved 

fortiden? Er det ikke fremtiden 

som er spennende? Om jeg 

skal svare på spørsmålet så 

vil svaret bli et ubetinget ja. 

Som politiker tenker jeg ofte 

på hvordan fremtiden blir i 

Måsøy kommune og hva jeg 

kan bidra med for å forme  

 

 

den. Utfordringene ligger der. 

Tar vi imot dem? 

I Måsøy kommune har vi en 

stor utfordring i spredt 

bosetting. Hvordan handler vi 

for å opprettholde denne? I 

skrivende stund er det 

budsjettarbeidet i kommunen 

som opptar oss mest. Et 

budsjett med knappe rammer, 

men som allikevel skal være 

med på å forme fremtiden vår. 

Men for å forme en fremtid 

kan det mange ganger være 

nyttig å stoppe opp – i nåtiden 

– for å lære av fortidens 

tanker og beslutninger. 

Framtiden for oss i Måsøy er 

barna og ungdommen. Om 

ikke mange år er det de som 

bekler alle viktige stillinger og 

verv. Som skal ta vare på oss 

som begynner å bli gammel. 

Nettopp derfor er det viktig for 

oss – som begynner å trekke 

på årene – å legge forholdene 

til rette for de som kommer 

etter oss, slik at Måsøy 

kommune fortsatt skal være 

en god kommune å bo i og så 

attraktiv at ungdommene 

kommer tilbake etter avsluttet 

utdannelse. Her har vi alle et 

ansvar enten vi er politikere, 

foreldre, lærere, snekkere, 

fiskere, industriarbeidere eller 

bedriftsledere.  Å gi barna og 

ungdommen troen på at det 

finnes muligheter for utvikling 

og fremtidige arbeidsplasser i 

vår egen kommune.  

Hver gang jeg gjennom TV-

ruta ser på hendelser ute i 

verden blir jeg minnet på hvor 

godt det er å bo i Måsøy. Vi 

har kanskje ikke de høyeste 

temperaturene i landet 

sommerstid, men utnytter 

sommertiden til fulle. Vi har en 

vinternatur tett innpå hvor vi 

kan utøve vinteraktiviteter 

uten at vi nødvendigvis må 

reise lange avstander. Selv 

om det stundevis kan blåse 

kuling eller storm er vi 

avskåret fra flom, 

skogbranner, vulkanutbrudd, 

jordskjelv og jord- og leirras 

bare for å nevne noe. Vi har 

det trygt og godt i våre hjem 

uten å måtte leve i frykt for å 

rømme unna krigens redsler 

for så å bli internert i 

flyktningleirer. Vi bor i et trygt 

og godt utbygget demokratisk 

land uten frykt for statskupp 

og maktovertakelse fra 

diktatorer og despoter. Dette 

skal vi være oss bevisst i 

hverdagen før de små 

bagateller tårner seg opp til 

konfliktnivå. Jeg er både glad 

og takknemlig for at jeg har 

fått vokse opp i Måsøy – og at 

jeg fortsatt får bo her.  

Høstmørket har for lengst 

senket seg over oss og den 

første snøen er blitt feid bort 

fra trappa. 

Like om hjørnet står julen og 

venter på oss. Gaver skal 

handles inn og gamle som 

unge gleder seg til dager med 

god mat, 

familiesammenkomster og 

julegudstjeneste. 

Julen er gjerne tid for 

ettertanke og nostalgi. 

Kanskje kommer du på at der 

ute et sted finnes det noen 

som sitter alene i julen. Noen 

En hilsen fra varaordfører Gudleif Kristiansen! 
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som er ensom og så gjerne 

skulle ønske at de fikk et 

besøk. Jeg oppfordrer deg til 

å gi et julebesøk som årets 

julegave. Det er for mange 

mye verdifullere enn alskens 

gaver eller sølv og gull. Tar du 

i mot oppfordringen? 

Jeg vil bruke julen til å vise 

takknemlighet. Takke for at 

jeg er av de heldige som får 

bo i Måsøy kommune. Takke 

for opplevelser i fortiden, 

dagen i dag som er nåtiden 

og glede meg til den tiden 

som kommer. Fremtiden.  

Jeg ønsker alle lesere en 

riktig god jul.  

 

Kort om budsjett 2013 og 

økonomiplan 2013-2016 

 
Den 13. desember 2013 hadde 

kommunestyret i Måsøy sitt siste 

møte for i år, hvor budsjett for 

2013 og økonomiplan 2013-2016 

ble vedtatt. 

Rådmannen skisserte i sitt 

forslag til budsjett store 

økonomiske omstillinger i 

økonomiplanperioden 2013-

2016.  I 2013 skal kommunen ta 

ned 4,3 millioner kroner. Dette 

samtidig som Måsøy  kommune 

hadde en realnedgang på 

statlige overføringer på 2,3 

millioner fra i fjor. Det betyr at 

kommunen må ha fokus på 

effektiv drift og god kontroll på 

økonomien, og at alle sektorer 

må redusere ressurser det neste 

året. 

Men det som er positivt er at et 

samlet kommunestyre står bak 

budsjettvedtaket, og alle er enige 

om at vi må stå sammen for å 

komme i mål det neste året.  Det 

skal dannes en gruppe av 

ansatte, fagforeninger, politikere 

og andre som skal jobbe med 

utgiftsreduserende tiltak i 2013 

og i hele økonomiplanperioden. 

Dette skal behandles i 

kommunestyret i mars.  

Dette var veldig kort om neste 

års budsjett, og som dere alle 

skjønner så blir det neste året 

krevende. Men jeg har stor tro 

på at vi sammen kommer til 

gode løsninger slik at 

befolkningen fortsatt får gode 

tjenester fra Måsøy kommune. 

Jeg vil benytte anledningen å 

takke alle ansatte i Måsøy 

kommune for innsatsen i 2012, 

og ønske alle innbyggere i 

Måsøy  

Anne Karin Olli 

Ordfører 

God jul og et riktig 

Godt nytt år! 

 

 

 

 

 

Paviljongen på kirkegården 

begynner å ta form. Lions og 

bygdas snekkerlag har gjort 

en kjempeinnsats. Til våren 

blir det helt ferdig og vi satser 

også på å få lys der. Vil også 

takke Slippen, Relacom, 

Repvåg, Havøysund Maskin 

og alle andre som har stått på 

der. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Georg Mathisen er valgt til ny 

menighetsrådsleder for 2013. 

Mona Kautovuori er valgt til ny 

nestleder. Disse avløser Even 

Moe Berg (nestleder) og Anne 

Therese Seppola (nåværende 

leder). Vi takker for innsatsen 

og ønsker også Georg 

velkommen som leder i 2013. 

Kirka møter mange utfordringer 

i tida som kommer.  

Før du sier noe, tenker over om: 

Det er sant? 

Det er godt? 

Det er nødvendig?  
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Hold nettet 

tilgjengelig! 

Everkssjef Oddbjørn Samuelsen sammen med nyvalgt 

menighetsrådsleder Georg Mathisen. 

Repvåg Kraftlag bruker de aller 

fleste av oss hver eneste dag. Det 

er de som sikrer strømforsyning til 

Måsøy, Nordkapp, halve 

Porsanger, Kokelv og Kvalsund. I 

tillegg er de involvert i mye annen 

næringsvirksomhet innen kraft, 

energi og IT. 
Tekst og foto: Arne Nygaard Jr. 

Det er en blid og opplagt Oddbjørn 

Samuelsen som kommer innom oss 

på kirkekontoret i Havøysund. 

Repvåg Kraftlag har akkurat gitt oss 

25 000 i støtte til å legge strøm og 

lys til den nye delen av Havøysund 

kirkegård. I tillegg har de allerede 

fra før av bidratt med mye til 

byggingen av paviljong på den nye 

kirkegården. 

Oddbjørn Samuelsen er født i 1960, 

han er utdannet agronom. Hadde 

sin første jobb for Kraftlaget i 82 og 

har vært sjef der siden 2004. 

Bedriften har 35 årsverk på 40 

stillinger og har eierandeler i 

Ishavskraft, Kvænangen kraft, North 

Energy, Ishavslink og Finnmark 

Kraft. Sistnevnte eier også Arctic 

Wind AS som driver vindmøllene 

her i Havøysund. I tillegg har de 

Infranord som leverer bredbånd og 

digital kabel TV i Havøysund og 

Honningsvåg. 

Hvorfor er dere så sjenerøse i 

forhold til lokale tiltak? 

”Vi driver et krevende nett med 

store avstander, dette gjør at vi er 

avhengig av å ha en solid økonomi i 

bunnen for å kunne sikre 

kraftforsyningen i området. 

Selskapet hadde i 2011 en 

omsetning på 77 millioner og har en 

egenkapital på over 250 mil. Dette 

er helt nødvendig for å kunne 

investere og vedlikeholde nettet. 

Men samtidig gir god økonomi også 

en mulighet til å gi noe tilbake til 

lokalsamfunnene. Det er også svært 

viktig, det er jo disse samfunnene vi 

lever og ånder for. ” 

Hvilke utfordringer har dere i 

årene som kommer? 

”Hovedutfordringen er alltid å holde 

nettet åpent, stabilt og tilgjengelig. 

Og det krever kontinuerlig service, 

vedlikehold og nyinvesteringer. ” 

Lager dere egen strøm? 

”Nei egentlig er vi kun en netteier. 

Altså vi drifter nettet og 

trafostasjoner som må til for å få 

strømmen fram til forbrukerne. 

Men vi er jo medeier i bl.a. 

Ishavskraft. Derfor setter vi stor pris 

på at våre kunder benytter 

Ishavskraft som leverandør. Det er 

viktig at vi tar vare på hverandre i 

landsdelen og ikke sender pengene 

våre sørover. Bruk lokale 

leverandører når man har mulighet 

til det.” 

Noen ønsker for jul? 

”Vi vil gjerne ha flere 

bredbåndskunder i Havøysund. Med 

fiber tilbyr vi den beste og største 

hastigheten på bredbånd til 

konkurransedyktige priser. I tillegg 

har vi et spennende interaktivt 

digitalt TV tilbud, samt IP-telefoni.” 

Til slutt må vi også bare medgi at vi 

i kirka selv er fornøyd kunde hos 

Repvåg. Vi får også vår strøm fra 

Ishavskraft til 5 kirker og 

kirkegårder, samt Internet til kirka i 

Havøysund og presteboligen på 

fiber fra Infranord. Totalt bruker vi 

ca 150 000 i året på linjeleie, strøm 

og internett og det er vel anvendte 

midler. Det er kun Måsøy kommune 

som besitter flere kvadratmeter 

med bygningsmasse enn Måsøy 

kirkelig fellesråd. 

 

 

Havøysund menighetsutvalg 

har gjort en solid innsats med 

innsamling til nytt orgel i 

Havøysund kirke. Det er til nå 

kommet inn ca. 130 000. Nytt 

digitalt orgel koster ca 

500 000 så vi trenger fortsatt 

din støtte.  

Innsamlingskonto er: 

4910 14 48311 



Ny kirkeordning 

Etter en lengre prosess som har 

pågått over mange år vedtok 

stortinget i vår en ny grunnlov 

som sidestiller ulike religioner i 

større grad enn før. Likevel, Den 

norske kirke skal være ”Norges 

folkekirke” i følge den nye 

grunnloven. Når man da skal 

bygge opp en ny organisasjon for 

kirka løsrevet fra staten er det en 

del føringer som ligger til grunn. 

Tekst: Arne Nygaard Jr. 

En forutsetning for kirkeforliket 

som ble gjort i 2008 på stortinget, 

var at kirka skulle bygges som en 

sterkt demokratisk kirke, dersom 

den skulle løsrives fra staten. 

Kirkens organer på alle nivåer skal 

være underlagt demokratisk 

kontroll. 

Lokalt har vi siden 1996 når 

fellesrådet ble innført hatt stor grad 

av lokaldemokrati, det nye nå er at 

også prestenes øverste organer blir 

underlagt kirkens eget demokrati, 

hvor de før har forholdt seg til 

Kongen (departementet/regjeringen) 

som overhodet. 

Kirkemøtet, som i dag primært utgår 

av folkevalgte representanter fra 

bispedømmerådene er nå kirkas 

øverste organ. Kirkerådet er 

kirkemøtets styre og står for mye av 

den daglige ledelsen. 

Menighetsrådene/soknene er kirkas 

grunnenhet lokalt og vil fortsatt 

bestå. Det er nå startet en debatt 

hvor mye av debatten dreier seg om 

nivåene mellom menigheten på 

grunn nivå og kirkemøtet. 

Kirkemøtet 

Hva skal være mellomledd? 

Menighetsråd 

I tillegg til dette ønsker man at alle 

skal være ansatt i samme 

organisasjon i motsetning til i dag 

hvor prestene er statsansatte og 

øvrige primært er ansatt i lokale 

fellesråd. Det er 3 hovedmodeller 

som diskuteres mest. 

Bispedømmemodellen 

Alle blir ansatt i det bispedømme de 

hører til. Man får lokale 

avdelingsledere, mens ansettelser, 

økonomi, lønn, personal bestemmes 

fra Tromsø i vårt tilfelle. 

+Robust organisasjon 

+Lettere å rekruttere personell med 

spesialkompetanse  

-Vanskelig å få kommuner til å 

finansiere noe som skal drives fra 

Tromsø 

-Mangel på lokal forankring 

-Mangel på lokal styring 

Prostimodellen 

Man lager interkommunalt selskap 

hvor prostiets kommuner inngår. 

Representanter til prostirådet velges 

fra menighetsrådene. Prostiet 

overtal arbeidsgiveransvar for alle 

kirkelige ansatte i prostiet inkludert 

menighetsprester. Prost og biskoper 

blir ansatt i bispedømme. Prostiet 

ledes av daglig leder, prost og leder 

for prostirådet. Dagens kirkeverger 

får spesialområder innenfor, bygg, 

it, økonomi, lønn og gravferd. 

+Mer robust organisering uten helt å 

fjerne det lokale. 

+Lettere å motivere småkommuner 

til å ha en planmessig oppfølging av 

kirka når de må inngå forpliktende 

samarbeid med andre kommuner. 

-Ingen billigere løsning enn dagens, 

sannsynligvis dyrere på grunn av 

store avstander i Hammerfest prosti. 

-Mindre engasjement lokalt. 

Fellesrådsmodellen 

Det er egentlig mye av det samme 

som dagens modell, men at 

menighetsprestene også blir ansatt i 

fellesrådet. 

+Lettere å sikre lokalt engasjement 

+Synliggjøre kirka lokalt 

-Fortsatt en veldig liten og sårbar 

organisasjon. 

-Vilkårlig økonomisk oppfølging fra 

kommunen. 

Måsøy Menighetsråd har i et 

refleksjonsnotat vedtatt å primært 

støtte Fellesrådsmodellen som man i 

størst grad føler tar vare på det 

lokale kirkemiljøet og 

engasjementet i kommunen. Dette 

skal imidlertid diskuteres hyppig i 

årene fremover og ny kirkelov vil 

være på plass først i 2014/15. Den 

nye kirkeloven vil avklare disse 

forholdene. 

Slik det ligger an foreløpig støtter 

menighetene og fellesrådene 

primært felleråds og prostimodellen, 

mens prestene og deres 

fagforeninger støtter 

bispedømmemodellen. Slik 

kirkevergen vurderer situasjonen er 

bispedømmemodellen den som 

skiller seg ut som den minst 

aktuelle. 

For det første lager man ingen 

folkekirke av å sentralisere styringa 

av kirka til Tromsø. Det er egentlig 

det viktigste argumentet. Den 

modellen er klart minst i tråd med 

grunnlovens paragraf og intensjoner 

om å lage en folkekirke som er 

demokratisk styrt. Noen prester 

bruker argumenter som at de 

overhodet ikke vil styres av 

kirkeverger i forvaltningen av ord 

og sakramentet. Men disse har 

misforstått, prestens frie rolle i 

forhold til gudstjenesten vil bestå og 

åndelige veiledere vil fortsatt være 

prost og biskop, men reiseregninga 

må de kanskje sende til en økonom. 

Dessuten er det ikke en kirkeverge 

som blir øverste sjef, heller ikke 

prost eller biskop. Det er de 

folkevalgte som skal ha det siste 

ordet i Den norske kirke. 

Dernest er det svært vanskelig å 

motivere kommuner til å sende 

skjerv til kirka til Tromsø. De vil 

føle de har svært liten kontroll på 

hvordan disse midlene blir brukt. I 

tillegg er dagens fellesråd egne retts 

subjekter og umulige å legge ned så 

lenge de ikke vil det selv. 



Det som uansett blir litt nytt for 

biskoper og proster, er fra å være 

representanter for konge og 

regjering, skal de nå være 

tilsynsmyndighet for kirkens 

demokratiske organer. Så for mange 

i prestestanden kan nok det bli en 

stor overgang fra å være empirisk 

individualist til å måtte tenke 

kollektivt og demokratisk. 

Konklusjonen til kirkevergen i 

Måsøy er derfor at vi høyst 

sannsynlig ender opp med en 

modell som ligner på 

fellesrådsmodellen eller 

prostimodellen, eventuelt en 

mellomting av disse. Så får vi legge 

det i Guds hender og håpe det 

kommer noe klokt ut av det. 

Prestens hjørne 

julen 2012 

 

«Det er farlig å leve vi kan dø av 

det», sier kjappe tunger, også tror 

de de setter ting litt på spissen, 

skjønt de bare har gitt utrykk for 

det sanneste som fins, for ikke 

bare kan vi dø, vi skal også dø. 

«Det er farlig å bli elsket, for det 

kan bli gjengjeldt», det er min 

spissformulering.  

Jeg har hele mitt liv vært mer eller 

mindre i opposisjon til det meste 

fordi jeg har elsket frihet, mer enn 

noe annet. Frihet til ikke å gå i takt 

med noen, frihet til å tenke sjøl, 

mene og gjøre slik jeg vil, frihet til å 

være så anderledes som jeg vil. «Jag 

trivs best i öpna landskap». Min 

kjærlighet til havet ligger i det 

ubegrensede, det endeløse havet, 

den ultimate frihet.  

Jeg fikk en kristen oppdragelse nede 

på Sørlandet en gang på 60 og 70 

tallet. Det er vel ikke så mange som 

forbinder det med den store friheten 

vil jeg tro, og det var det forsåvidt 

heller ikke. Men jeg lærte en 

vesentlig liten setning, «Jesus setter 

fri».  

Jeg var selvsagt i opposisjon til 

dette som til alt annet; for jeg kunne 

ikke forstå det, jeg hadde ikke erfart 

det, og da er det ikke lett å tro.  

Men når jeg prøvde ut en del av min 

frihetstrang, var det ikke sjeldent at 

det gikk på snørra. Jeg oppdaget at 

det var liten frihet i å ikke ta hensyn 

til mine medmennesker. Der er liten 

frihet i sex liv på avveier, det skaper 

bare løgner sorg og bedrag. 

Griskhet, gir enda mindre frihet, for 

jeg fikk jo aldri nok, misunnelse og 

misnøye var en fast følgesvenn. 

Skryt, snobberi førte til løgner for 

virkeligheten var aldri snobbete 

nok. Vetta løs festing gav enda 

mindre frihet, det var bare å rote til 

livet, med nye tåpeligheter og 

nedverdigende idioti som skapte det 

motsatte av frihet. Jeg ble bundet av 

usynlige tråder som skapte en 

opplevelse av total mangel på det 

jeg elsket mest av alt: FRIHET. En 

Gulliver i lilleputt land, bundet med 

tusen tråder. 

MEN ... ... Jeg hadde fått med meg 

en liten setning på tre ord: «Jesus 

setter fri».  

Det startet ikke med at jeg måtte ta 

meg grenseløst i sammen og skjerpe 

meg og gjøre meg verdig, til å bli 

fri. Der var ingen høyt hevet 

pekefinger som sa at; nå du må 

slutte med ditt og du må slutte med 

datt. «Du kan ikke komme her og 

komme her». Du må først gjøre deg 

verdig før du kan komme til meg, 

NEI. 

Da hadde jeg aldri klart å få noen 

frihet i det hele tatt. 

Frigjøringsprosessen min startet 

med at jeg lot meg elske, jeg kan 

ikke si at jeg elsket tilbake for det 

gjorde jeg ikke. Jeg hadde bare en 

fortvilet bønn om å få bli fri, og jeg 

viste hvem jeg skulle rette bønnen 

til.  

Det lille barnet verden nå skal feire 

bursdagen til var i sannhet kilden til 

tidenes frihet. Ikke en frihet som 

kom med et fingerknips. Jeg er ikke 

blitt avholds menneske. Jeg er heller 

ikke blitt syndefri på noe vis. 

Allikevel begynte det å sige inn med 

en frihet som ble tydeligere og 

tydeligere. Jevnt og trutt har jeg gått 

og fremdels går jeg til nattverd med 

all min nederlag og uverdighet. 

Forteller Jesus, uten å pynte på 

sakene om hvordan det står til. 

Tilgivelsen jeg får skaper litt mer og 

litt mer frihet for hver gang. 

Nattverd kan ikke kjennes der og 

da, men det gir Gud mulighet til å 

gjør noe merkelig og umerkelig med 

meg på sikt. 

Jeg har sluttet å tro at jeg kan 

forandre meg, jeg lover ikke Gud 

noe verdens ting, og verdig blir jeg 

aldri. Det er jo nettopp det som er 

NÅDE. Jeg kan bare takke og takke 

for nåden jeg får. Den holder, 

dekker over, skjuler all form for 

uverdighet, om ikke for andre 

mennesker, så for Gud og det er det 

viktigste. Hva andre mennesker, 

naboer eller kolleger måtte mene tro 

eller tenke er revnede likegyldig, 

DET ER FRIHET. Fordi det var så 

herlig farlig å bli elsket, ble det 

etterhvert gjensidig, på mitt 

skrøpelige vis elsker jeg omsider 

også Gud, han som er FRIHETENS 

OG KJÆRLIGHETENS KILDE.  

Dette er Guds fabelaktive julegave 

til deg. JESUS ER FRIHET TIL Å 

BLI ELSKET! Ha en velsignet god 

jul og alt godt for det nye året kjære 

soknebarnet mitt, jeg vil bare 

anbefale friheten på det varmeste.  

Hilsen  

Prestemor 

Laila 
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